

FOR IMMEDIATE RELEASE

JULY 31, 2023

New partnership with Black Opportunity Fund supports justice-related services for Black communities

Toronto, ON – The Law Foundation of Ontario is pleased to be partnering with the [Black Opportunity Fund](#) to support its inaugural Criminal Justice granting stream. Grants will support Black-led, Black-serving, and Black-focused not-for-profits that provide justice-related services to Black communities.

On July 13, Black Opportunity Fund [announced the organizations](#) across Canada that will receive Criminal Justice stream grants of \$25K or \$50K. Six of these are specifically funded by the Foundation. Common among them is the coupling of practical legal help with wraparound supports that explore the underlying causes of crime.

The six Foundation-funded projects, described in more detail below, will offer: practical support services for Black youth and their families navigating the youth justice system; diversion programs for justice-involved Black youth; support to empower Black girls and women to access services and disclose their experiences with sexual violence; and workshops delivered by Black law professionals to inform racialized youth about their legal rights and how to access information and support.

“We’re excited to be partnering with the Black Opportunity Fund and supporting its first Criminal Justice granting stream,” says Lisa Cirillo, CEO, The Law Foundation of Ontario. “Enabling equity and justice are key priorities of our grantmaking. Our partnership allowed the Black Opportunity Fund to double the granting dollars available, increasing justice-related services and access to justice for Black communities in Ontario.”

Following TD Bank’s [TD Ready Commitment](#)’s initial \$200K investment, the Foundation provided an additional \$200K. The Black Opportunity Fund hosted a call for applications in the spring of 2023 and led a rigorous, community-led adjudication process. Projects selected for the Foundation funding align with our mission, directly benefiting people in Ontario with knowledge and services that help them understand the law and use it to improve their lives.

“The Law Foundation of Ontario’s support has allowed the Black Opportunity Fund to expand the reach of our 2023 granting program,” says Craig Wellington, Black Opportunity Fund’s Executive Director. “Through this funding, we are able to catalyze even more impact, by increasing our support to Black-led, Black-serving, and Black-focused not-for-profits and charities, who are leading amazing initiatives in our priority focus area of criminal justice.”

“We congratulate all the grantees, our colleagues at the Black Opportunity Fund, and our fellow funder TD Ready Commitment. We look forward to hearing about the projects and their impact,” adds Lisa.

Foundation-funded Criminal Justice grants

(Visit the Black Opportunity Fund's website for the [full list](#) of grants made.)

Durham Family & Cultural Centre, \$50K over 2 years

Restore, Reclaim & Rebuild (R3): Youth Justice System Navigation

R3 provides culturally specific support for youth and families in the justice system. Increased funding enables expansion, professional counseling, and extrajudicial programs for Black youth, reducing recidivism and improving community safety and mental health.

Acorn to Oak Youth Services, \$50K over 2 years

Acorn2Oak Justice Program, Supporting Racialized Youths in the Greater Toronto Area

Acorn2Oak's Justice Program provides wraparound support for racialized youths in conflict with the law, addressing root issues, reducing recidivism, and promoting education and career prospects.

Kidnetix Kidz Association, \$25K for 1 year

Fight The Power - Generation Next

The project engages African, Caribbean, Black, and Indigenous youth through workshops led by Black legal professionals. It educates them about legal rights, develops legal skills, and includes a mock hearing and needs assessment.

Sisters in Sync, \$25K for 1 year

We Got You, Sis - Survivor Support Program

The #MaybeNextTime campaign aims to address sexual violence against Black girls and women. The We Got You, Sis program offers capacity building, mental health support, and resources to encourage disclosure, empowerment, and access to necessary tools for self-advocacy and healing.

ResQ Youth, \$25K for 1 year

H2O (Help to Overcome)

This project aims to provide diversion programs to prevent criminal convictions, reducing recidivism, and empowering Black youth with better employment opportunities and support systems.

Midaynta Community Services, \$25K for 1 year

Black Youth Diversion Program (Project Turnaround)

The Black Youth Diversion program provides holistic prevention and intervention support for justice-involved Black youth, aiming to divert them from jails, address overrepresentation, and foster positive change through workshops and community interventions.

- end -

About The Law Foundation of Ontario

Established by statute in 1974, The Law Foundation of Ontario is the sole foundation in Ontario with the mandate of improving access to justice. Through granting and collaboration, the Foundation invests in knowledge and services that help people understand the law and use it to improve their lives. The Foundation also administers the Class Proceedings Fund, which provides cost assistance in class actions. Learn more at www.lawfoundation.on.ca.

About the Black Opportunity Fund

Black Opportunity Fund (BOF) is a community-led registered Canadian Charitable organization, that supports a prosperous, healthy, and thriving Black Canada by challenging anti-Black racism in two ways. First, we respond to long standing underinvestment in Black communities by delivering sustainable and needs-informed capital streams, managed by Black people for the benefit of Black communities, which disrupt ineffective and disempowering contemporary funding practices. Second, we work nationally to strengthen collective actions by Black organizations and leaders, helping them to create new and more impactful ways to support and advocate for our community.

For more information

Nathalie Noël, Communications Specialist, The Law Foundation of Ontario,
nnoel@lawfoundation.on.ca

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

31 JUILLET 2023

Un nouveau partenariat avec le Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires soutient les services relatifs à la justice pour les communautés noires

Toronto (Ontario) - La Fondation du droit de l'Ontario a le plaisir de s'associer au [Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires](#) pour soutenir sa première subvention en matière de justice pénale. Les subventions soutiendront les organisations à but non lucratif dirigées par des Noirs, au service des Noirs et axées sur les Noirs qui offrent des services relatifs à la justice pour les communautés noires.

Le 13 juillet, le Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires [a annoncé les organisations](#) au Canada qui recevront des subventions du volet Justice pénale de 25 000 \$ ou 50 000 \$. Six d'entre elles sont spécifiquement financées par la Fondation. Ces organisations ont en commun qu'elles combinent l'aide juridique pratique avec des mesures de soutien globales qui explorent les causes sous-jacentes de la criminalité.

Les six projets financés par la Fondation, décrits plus en détail ci-dessous, offriront : des services de soutien pratique aux jeunes Noirs et à leurs familles qui naviguent dans le système de justice pour mineurs; des programmes de déjudiciarisation pour les jeunes Noirs impliqués dans la justice; un soutien pour donner aux filles et aux femmes noires les moyens d'accéder aux services et de divulguer leurs expériences en matière de violence sexuelle; des ateliers dispensés par des professionnels du droit noirs pour informer les jeunes racialisés de leurs droits légaux et de la manière d'accéder à l'information et au soutien.

« Nous sommes ravis de nous associer au Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires et de soutenir son premier programme de subventions du système de justice pénale », a déclaré Lisa Cirillo, chef de la direction de la Fondation du droit de l'Ontario. « Favoriser l'équité et la justice sont les principales priorités de nos subventions. Notre partenariat a permis au Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires de doubler les subventions disponibles, augmentant ainsi les services liés à la justice et l'accès à la justice pour les communautés noires de l'Ontario. »

À la suite de l'investissement initial de 200 000 \$ de [La promesse TD Prêts à agir](#) de la Banque TD, la Fondation a offert 200 000 \$ supplémentaires. Le Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires a organisé un appel de demandes au printemps 2023 et a dirigé un processus décisionnel rigoureux dirigé par la communauté. Les projets sélectionnés pour le financement de la Fondation sont conformes à notre mission, car ils profitent directement aux Ontariens en leur fournissant des connaissances et des services qui les aident à comprendre la loi et à l'utiliser pour améliorer leur vie.

« Le soutien de la Fondation du droit de l'Ontario a permis au Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires d'étendre la portée de notre programme de subventions 2023 », a déclaré Craig Wellington, directeur général du Fonds. « Ce financement nous permet d'avoir encore plus de répercussions, en augmentant notre soutien aux organisations à but non lucratif et caritatifs dirigées par des Noirs, servant les Noirs et axés sur les Noirs, qui dirigent des initiatives incroyables dans notre domaine prioritaire de la justice pénale. »

« Nous félicitons tous les titulaires de subventions, nos collègues du Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires et nos collègues bailleurs de fonds de La promesse TD Prêts à agir. Nous avons hâte d'entendre parler des projets et de leur incidence, » ajoute Lisa.

Subventions de justice pénale financées par la Fondation

(Visitez le site Web du Fonds de prospérité pour l'avancement des communautés noires pour obtenir la [liste complète](#) des subventions accordées.)

Durham Family & Cultural Centre, 50 000 \$ pour 2 ans

Restore, Reclaim & Rebuild (R3): Youth Justice System Navigation

R3 offre un soutien adapté à la culture des jeunes et des familles dans le système de justice. L'augmentation du financement permet l'expansion, le counseling professionnel et les programmes extrajudiciaires pour les jeunes Noirs, ce qui réduit la récidive et améliore la sécurité communautaire et la santé mentale.

Acorn to Oak Youth Services, 50 000 \$ pour 2 ans

Acorn2Oak Justice Program, Supporting Racialized Youths in the Greater Toronto Area

Le programme de justice d'Acorn2Oak offre un soutien global aux jeunes racialisés en conflit avec la loi, en s'attaquant aux problèmes fondamentaux, en réduisant la récidive et en faisant la promotion de l'éducation et des perspectives de carrière.

Kidnetix Kidz Association, 25 000 \$ pour 1 an

Fight The Power - Generation Next

Le projet mobilise des jeunes africains, caribéens, noirs et autochtones par le biais d'ateliers dirigés par des professionnels du droit noirs. Il les éduque sur les droits légaux, développe des compétences juridiques et comprend une audience simulée et une évaluation des besoins.

Sisters in Sync, 25 000 \$ pour 1 an

We Got You, Sis - Survivor Support Program

La campagne #MaybeNextTime vise à lutter contre la violence sexuelle à l'égard des filles et des femmes noires. Le programme We Got You, Sis offre un renforcement des capacités, un soutien en santé mentale et des ressources pour encourager la divulgation, l'autonomisation et l'accès aux outils nécessaires à l'autonomie sociale et à la guérison.

ResQ Youth, 25 000 \$ pour 1 an
H2O (Help to Overcome)

Notre Le projet vise à offrir des programmes de déjudiciarisation afin de prévenir les condamnations criminelles, de réduire la récidive et d'habiliter les jeunes Noirs avec de meilleures possibilités d'emploi et de meilleurs systèmes de soutien.

Midaynta Community Services, 25 000 \$ pour 1 an
Black Youth Diversion Program (Project Turnaround)

Le programme de déjudiciarisation des jeunes noirs offre un soutien holistique en matière de prévention et d'intervention aux jeunes noirs ayant des démêlés avec la justice, dans le but de les détourner des prisons, de remédier à la surreprésentation et de favoriser un changement positif au moyen d'ateliers et d'interventions communautaires.

- fin -

Au sujet de la Fondation du droit de l'Ontario

Établie par une loi en 1974, la Fondation du droit de l'Ontario est la seule fondation de la province ayant pour mission d'élargir l'accès à la justice. Grâce à des subventions et à de nombreuses collaborations, la Fondation investissons dans les connaissances et les services qui aident les gens à comprendre la loi et à l'utiliser pour améliorer leur vie. De plus, la Fondation administre le Fonds d'aide aux recours collectifs qui aide au paiement des dépens dans les recours collectifs. Pour en savoir plus, visitez le site www.lawfoundation.on.ca

Pour de plus amples renseignements

Nathalie Noël, spécialiste de la communication, La Fondation du droit de l'Ontario,
nnoel@lawfoundation.on.ca